
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

komise Rady HMP p ro  p lánování a f inancování soc iálních s lužeb  

 

 

 
Pro Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb 

Přítomni 

Mgr. Petr Hanuš (předseda komise), Mgr. Vladimír Beran, Mgr. Jakub Čihák, Mgr. 

Zuzana Freitas Lopesová (on-line); Ing. Iveta Pešková, Ing. Jakob Hurrle, Ph.D., JUDr. Petr 

Lachnit, Mgr. Pavel Mareš, PhDr. Jitka Synková, Ing. Michaela Wicki, PhDr. Tomáš 

Klinecký, Mgr. Jan Matěj Bejček (tajemník); stálý host: PhDr. Tereza Eichlerová, host: 

Mgr. Jindřich Exner 

Omluveni Pavel Ehrlich 

Nepřítomni Mgr. Tomáš Ján, MBA 

Věc 
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb, 

které se konalo v úterý, 19. 09. 2023 v čase od 13:30 do 16:05 hybridní formou 

Zpracoval(a) Mgr. Jan Matěj Bejček Počet stran: 5 / počet příloh: 8 Datum 19. 09. 2023 

 
Kvorum 9 + 1 (ZFL) 

 

Program jednání: 
 

1) Úvodní slovo předsedy 
 

2) Technické změny a převody kapacit v rámci Krajské sítě sociálních služeb na území HMP 
(přesuny kapacit mezi službami, PO HMP, snižování kapacit, přesuny kapacit mezi HMP a 
středočeským krajem …) 
 

3) Rozvoj základní sítě sociálních služeb na území HMP 
(žádosti v rámci vypsaného rozvoje od 1. 1. 2024) 
 

4) Rozvoj doplňkové sítě sociálních služeb na území HMP 
(žádosti v rámci úkolů DS od 1. 1. 2024) 
 

5) Projektové záměry odboru SOV v rámci výzvy z OPZ plus 
(projekty zpracované do tezí v rámci odboru SOV) 

 
6) Různé 

 

Zápis z jednání: 
 
1. Úvodní slovo předsedy komise Mgr. Petra Hanuše 

 
Předseda komise pan Mgr. Petr Hanuš přivítal přítomné členky a členy a ověřil, zda je komise ve svém 
počtu usnášeníschopná. Přítomno bylo 10 členek a členů z celkových 13, z toho 1 členka, pí. Mgr. Zuzana 
Freitas Lopesová, byla jednání účastna prostřednictvím vzdáleného přístupu skrze aplikaci Teams.  
Omluven byl člen pan Pavel Ehrlich. Pan PhDr. Tomáš Klinecký se k jednání připojil v části bodu 3. Člen 
pan Mgr. Tomáš Ján, MBA se jednání nezúčastnil bez omluvy.  
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Před zahájením jednání členky a členové Komise schválili přítomnost hosta Mgr. Jindřicha Exnera 
z Odboru SOV (odd. sociálních služeb).  
 

2. Technické změny a převody kapacit v rámci Krajské sítě sociálních služeb na území HMP 
 
2.1 Převod kapacit z Doplňkové sítě do Základní sítě od 1. 1. 2024 
 
PhDr. Tereza Eichlerová, Mgr. Jan Matěj Bejček a Mgr. Jindřich Exner z  odboru SOV představili 
podkladový materiál (příloha č. 1) a přítomné členky a členy komise informovali o sociálních službách, 
jejichž kapacity jsou předmětem převodu z  Doplňkové sítě do Základní sítě HMP. V následné diskusi 
nezazněl žádný příspěvek. Komise se následně shodla na následujícím návrhu usnesení: 

 
Návrh usnesení k bodu 2.1: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb  doporučuje RHMP schválit 
předložený převod kapacit z Doplňkové sítě do Základní sítě s účinností od 1. 1. 2024 a předlož it jej  
ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  

 
2.2 Převod kapacit z Krajské sítě Středočeského kraje do Krajské sítě hl. m. Prahy s  účinností od 1. 1. 
2024 
 
PhDr. Tereza Eichlerová, Mgr. Jan Matěj Bejček a Mgr. Jindřich Exner z  odboru SOV představili 
podkladový materiál (příloha č. 2) a přítomné členky a členy komise informovali o sociálních službách, 
jejichž kapacity jsou předmětem převodu z  Krajské sítě Středočeského kraje do Krajské sítě HMP. V 
následné diskuzi nezazněl žádný příspěvek. Komise se následně shodla na následujícím návrhu usnesení: 

 
Návrh usnesení k bodu 2.2: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb  doporučuje RHMP schválit 
předložený převod kapacit z Krajské sítě Středočeského kraje do Krajské sítě hl. m. Prahy s  účinností 
od 1. 1. 2024 a předložit jej ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  

 
2.3 Kapacity příspěvkových organizací hl. m. Prahy od 1. 1. 2024 
 
PhDr. Tereza Eichlerová, Mgr. Jan Matěj Bejček a Mgr. Jindřich Exner z  odboru SOV představili 
podkladový materiál (příloha č. 3) a přítomné členky a členy komise informovali o změnách kapacit 
v sociálních službách zajišťovaných příspěvkovými organizacemi HMP.  

V následné diskuzi se člen komise, pan Mgr. Pavel Mareš dotázal na snižování kapacit ve službě DOZP 

poskytované Centrem služeb pro rodinu a dítě a dětským domovem Charlotty Masarykové, kde 
v podkladovém materiálu dochází ke snížení lůžkové kapacity z  8 lůžek na 4 lůžka. PhDr. Tereza 
Eichlerová (odbor SOV) vysvětlila, že ke snížení kapacity dochází pouze formálně, neboť výsledná 
kapacita (tj. 4 lůžka) odráží současný stav služby. Spolu s  tím dochází v téže organizaci k nárůstu kapacity 
ve službě Azylový dům pro matky s dětmi o 21 lůžek. Členka komise, paní Mgr. Zuzana Freitas Lopesová 
se dotázala, zda je v případě DOZP problém v absenci bytové jednotky, kde by DOZP mohlo být 
umístěno. PhDr. Eichlerová vysvětlila, že problém spočívá v absenci personálního zajištění, služba proto 
musí nejdříve stabilizovat stávající rozsah kapacit, tedy navrhovaná 4 lůžka.  

Komise se následně shodla na následujícím návrhu usnesení: 
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Návrh usnesení k bodu 2.3: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP schválit 
předložený návrh kapacit PO HMP s účinností od 1. 1. 2024 a předložit jej ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  
 
2.4 Technické změny a přesuny kapacitních jednotek od 1. 1. 2024 
 
PhDr. Tereza Eichlerová, Mgr. Jan Matěj Bejček a Mgr. Jindřich Exner z  odboru SOV představili 
podkladový materiál (příloha č. 4) a přítomné členky a členy komise informovali o tzv. technických 
změnách kapacit v sociálních službách některých poskytovatelů. Předmětné změny se týkají pouze 
převodu kapacit mezi službami, změny v názvu poskytovatele, či v případě služby terénní programy 
poskytované organizací ADCH Praha o ukončení setrvání v Doplňkové síti. V následné diskusi nezazněl 
žádný příspěvek. Komise se poté shodla na následujícím návrhu usnesení:  
 
Návrh usnesení k bodu 2.4: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP schválit 
předložené technické změny v kapacitách projednávaných sociálních služeb s účinností od 1. 1. 2024 a 
předložit jej ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  
 

3. Rozvoj základní sítě sociálních služeb na území HMP 
 
Před začátkem projednávání 3. bodu se k jednání komise připojil člen, p. PhDr. Tomáš Klinecký, čímž se 
navýšil počet přítomných z 10 na 11.  
 
PhDr. Tereza Eichlerová, Mgr. Jan Matěj Bejček a Mgr. Jindřich Exner z  odboru SOV představili 
podkladový materiál (příloha č. 5) a přítomné členky a členy komise informovali o službách, které podaly 
žádost o navýšení (ev. snížení) kapacit v Základní síti. Zároveň informovali o odhadu předpokládaných 
finančních zdrojů na financování rozvoje Základní sítě, který činí přibližně 45 mil. Kč. Součet požadavků 
na zařazení nových kapacit činí hrubým odhadem (před odečtením úhrad za výkony péče) 104,7 mil. Kč. 
Odbor SOV proto připravil i úspornější variantu rozvoje Základní sítě, v níž byly požadavky na všechny 
služby sociální péče plošně zkráceny o 40 % a dále byly zachovány pouze služby vázané na CS ohrožené 
děti a mládež a osoby se zdravotním znevýhodněním. Před meritorním projednáním rozvoje Základní 
sítě s účinností od 1. 1. 2024 proto Komise rozhodovala, o kterém z  předložených materiálů bude dále 
vést diskuzi a k němuž přijme následné usnesení – tj. zda o variantě „A“, v níž je zachován původní 
objem nových kapacit ve všech službách, jež splnily podmínky pro zařazení či navýšení kapacit v Krajské 
síti v celkovém odhadovaném objemu 104,7 mil. Kč, nebo o redukované variantě „B“, kde byly 
zachovány pouze služby pro prioritní CS v celkovém odhadovaném objemu 63,3 mil. Kč. Na základě 
diskuse, do níž se zapojila většina přítomných, Komise přijala k tomuto tématu následující usnesení: 
 
Návrh usnesení k bodu 3: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování se na základě předložených variant rozvoje 
Základní sítě sociálních služeb HMP rozhodla projednat rozvoj Základní sítě v kapacitách odborem SOV 
MHMP neredukovaných.  

Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  
 
Po přijetí usnesení se z jednání Komise omluvil p. PhDr. Tomáš Klinecký, díky čemuž se počet přítomných 
snížilo o 1 na 10 členů. Tajemník Komise konstatoval, že Komise je nadále usnášeníschopná.  

V následné diskusi Komise projednávala variantu rozvoje Základní sítě v odhadovaném objemu 104,7 
mil. Kč (viz příloha č. 5). Přítomní hosté PhDr. Tereza Eichlerová a Mgr. Jindřich Exner podali podrobný 
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komentář k jednotlivým sociálním službám. Následně členové Komise diskutovali možnosti financování 
nových či navýšených kapacit Základní sítě. Po diskusi členové Komise formulovali a hlasovali o 
následujících dvou usneseních: 

 
Návrhy usnesení k bodu 3: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb  doporučuje RHMP schválit 
rozvoj kapacit v Základní síti s účinností od 1. 1. 2024 a předložit jej ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  
 
Komise dále doporučuje RHMP vytvořit v  souladu s prioritami rozvoje sociálních služeb h l.  m. Prahy 
dostatečné finanční krytí doporučeného rozvoje základní sítě. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  
 

 
4. Rozvoj doplňkové sítě sociálních služeb na území HMP 

 
PhDr. Tereza Eichlerová, Mgr. Jan Matěj Bejček a Mgr. Jindřich Exner z  odboru SOV představili 
podkladový materiál (příloha č. 6) a přítomné členky a členy komise informovali o službách, jejichž 
kapacity jsou navržené pro realizaci úkolu Doplňkové sítě s  názvem „Podpora sociálních služeb pro 
ohrožené děti a mládež, děti vyžadující vysokou intenzitu péče .“ V následné diskusi nezazněl žádný 
příspěvek. Komise se následně shodla na níže uvedeném návrhu usnesení: 
 
Návrh usnesení k bodu 4: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb  doporučuje RHMP schválit 
předložený rozvoj Doplňkové sítě pro úkol „Podpora sociálních služeb pro ohrožené děti a mládež, děti 
vyžadující vysokou intenzitu péče“ s účinností od 1. 1. 2024 a předložit jej ZHMP ke schválení.  
 
Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  

 
5. Projektové záměry odboru SOV v rámci výzvy z OPZ plus 

 
Stálý host PhDr. Tereza Eichlerová a tajemník komise Mgr. Jan Matěj Bejček z odboru SOV představili 
přítomným členkám a členům ideové podklady k projektovým záměrům, které Odbor SOV zpracovává 
v rámci výzvy č. 006 z Operačního programu Zaměstnanost Plus. Jedná se o záměry projektu s pracovním 
názvem Vzdělávání a case management v rámci podpory služeb zabývajících se problematikou 
duševního zdraví (viz příloha č. 7) a Analýza a podpora systémového plánování rozvoje sociálních služeb 
na území hl. m. Prahy (příloha č. 8). Oba podkladové materiály byly představeny jako základní ideové 
teze, které budou nadále rozpracovány do konkrétních projektových záměrů, které Odbor SOV podá 
k MPSV. Na základě krátké diskuse pak Komise navrhla následující usnesení: 
 
Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb bere na vědomí předložené 
ideové směřování v rámci přípravy projektových záměrů z OP Zaměstnanost Plus a prostřednictvím 
náměstkyně primátora HMP Ing. Alexandry Udženija, doporučuje Odboru SOV, aby tato ideová 
směřování rozpracoval a kvantifikoval do konkrétních projektových záměrů.  
 
Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato 
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6. Různé 
 
V bodu různé byl poskytnut prostor pro podnět člena komise pana  Mgr. Pavla Mareše, který byl zaslán 
před zahájením jednání Komise. P. Mgr. Mareš bod stručně představil – jedná se o zvážení úpravy 
formulace podmínky, v rámci, níž Poskytovatel registrované sociální služby, který má v úmyslu vstoupit 
do Krajské sítě, či v rámci Krajské sítě navýšit či ev. změnit kapacity v síti již zařazené, musí před podáním 
žádosti svůj záměr předem projednat s  pracovníky Odboru SOV (odd. sociálních služeb). Podnět vzešel 
z obavy, že žadatelé, kteří svůj záměr o vstup do Krajské sítě či navýšení nebo změnu kapacit v Krajské 
síti neprojednají s pracovníky Odboru SOV, se nedostanou do podkladového seznamu žadatelů, který je 
následně předmětem jednání Komise pro plánování a financování sociálních služeb.  

Hosté PhDr. Tereza Eichlerová a Mgr. Jindřich Exner pana Mgr. Mareše jakož i ostatní členky a členy 
Komise ujistili, že každý Poskytovatel, který podá žádost do Základní sítě v řádném termínu (tj. do 30. 6. 
včetně), je zařazen do podkladového materiálu, jež je předmětem jednání Komise. A to i v případě, že 
nenaplňuje některou z podmínek stanovených ve vyhlášeném rozvoji a ve Střednědobém plánu rozvoje 
sociálních služeb na území hl. m. Prahy (tj. i ti, kteří svou žádost předem nekonzultovali, či jimi 
poskytovaná služba není předmětem rozvoje Krajské sítě v daném období apod.).  

Vzhledem k tomu, že do posledního bodu nebyl zařazen ani přihlášen žádný další příspěvek, bylo jednání 

Komise ukončeno v čase 16:05. 
 
 
Zapsal dne 19. 9. 2023 
Mgr. Jan Matěj Bejček, tajemník komise 
 
Ověřil dne 2. 10. 2023  
Mgr. Pavel Mareš, člen komise 
 
Předseda komise: 
Mgr. Petr Hanuš 


